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Zpracováno dle vyhlášky č. 15/2005 Sb. včetně novely č. 195/2012 Sb. s účinností k 1. 7. 2012 

I. Základní údaje o škole 

Název a sídlo školy 

3. Základní škola u Říčanského lesa Říčany, příspěvková organizace 

Školní 2400/4, Říčany, okres Praha - východ 

Zřizovatel 

Město Říčany 
Masarykovo náměstí 53, Říčany, okres Praha - východ IČ 00240702 
 
Ředitel školy a statutární orgán příspěvkové organizace 
 
Mgr. Dalibor Dudek 
(usnesením Rady města č. 14-27-001 ze dne 20. 6. 2014) 
 
Součásti školy 

Školský rejstřík: poslední rozhodnutí o zápisu do školského rejstříku je ze dne 29. 7. 2016 
 
Základní škola 
IZO 181 014491, REDIZO 691 001146 
nejvyšší povolený počet žáků: 650 

Školní družina 

IZO 181 014548 
nejvyšší povolený počet žáků:300 

Školní klub 

IZO 181 014556 
nejvyšší povolený počet žáků 150 
 
Přípravná třída základní školy 
Nebyla v tomto školním roce otevřena aktuálně otevřena  
 
Kontakty 

www.zs.ricany.cz 
tel.: 323666555, 725 850 911; fax: 323 666 535 
ID datové schránky: 67xqtiz 
elektronická podatelna: epodatelna@zs.ricany.cz 
 
Školská rada 
 
Aktuálně od září 2020 

Za zřizovatele: Mr. Hana Špačková, Ing. Monika Žilková 
Za zákonné zástupce: Marie Pasečná, Mgr. Martina Pečínková, JUDr. Zdeněk Hraba 

Za pedagogy: Mgr. Štefan Páleník, Mgr. Vojtěch Vytiska, Mgr. Zdeněk Dostál 

 

 

 

http://www.zs.ricany.cz/
mailto:epodatelna@zs.ricany.cz
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Úvodem 

 
Koncepce školy vychází ze společenských potřeb. Žáci jsou připravováni pro reálný život – učí se vzájemné 
komunikaci, toleranci i sebeprosazení se; k tomu je vhodně mj. využívána projektová výuka a integrovaná 
tematická výuka. Pilíře programu školy a zásady pro její rozvoj jsou: pohodové demokratické prostředí, 
smysluplné učení a motivující hodnocení, otevřené společenství a individuální integrace. 
 
Důraz výuky je kladen na výuku anglického jazyka s výhledem na postupné zavádění výuky metodou CLIL, kdy je 
angličtina vkládána rovněž do výuky nejazykového předmětu. Od školního roku 2015 – 2016 jsme podpořili výuku 
angličtiny již od 1. ročníku a na druhém stupni předmětem Konverzace v anglickém jazyce. Pro školní rok 2017 – 
2018 jsme získali do školy rodinného mluvčího. Od školního roku 2018-2019 realizace evropského projektu ITTI 
ve dvou nových odborných učebnách. Jazyková výuka je podpořena také volnočasovými aktivitami – Anglické 
kluby, jejichž výstupem je mj. mezinárodně uznávaná zkouška na úrovni zkoušky maturitní (v tomto školním roce 
ji úspěšně absolvovalo deset žáků z vyšších ročníků). 
 
Škola se soustředí na komunikaci ve smyslu kooperace, konverzačních dovedností v cizích jazycích a komunikace 
prostřednictvím ICT technologií ve spojitosti např. s mediální gramotností pro školní rok 2019/2020 plánujeme 
projekt zaměřený na kritické vnímání informace zejména na sociálních sítích. Škola se rovněž věnuje tématům 
ekologie a zdravého životního stylu. Škola usiluje o vybudování naučného komunitního arboreta na části pozemku 
zaměřeného na přírodovědná a environmentální témata. Žáci, podobně jako vyučující, prošli kurzem první 
pomoci. Je pro nás velmi důležitá pohoda sociálního prostředí, mj. Úspěšně po několik let získáváme grant 
krajského úřadu pro projekt se zaměřením na prohlubování pozitivního sociálního klimatu a emocionálního 
bezpečí mezi žáky. Na školní web jsme umístili elektronickou schránku důvěry. Pro zvýšení pohybové aktivity dětí 
plánuje škola rozšíření času velké přestávky tak, aby bylo možno využít lépe přilehlý sportovní areál, rovněž 
zpřístupnění areálu pro veřejnost by mělo do budoucna plynule navazovat na konec vyučování. Vedle sportovních 
koutů na chodbách školy plánujeme vybudovat také relaxační zázemí např. vedle školní knihovny a školní jídelny. 
 
Ve školním roce 2019/20 realizovala škola desátý rok svého fungování. V souvislosti s postupným zvyšováním 
počtu žáků škola již několikrát navyšovala kapacitu a ještě navyšovat bude. O navýšení kapacity nad 650 žáků 
bude zažádáno v únoru 2021. Vyšší počet žáků ve škole předpokládá výrazné participativní řízení, aby se nadále 
prohlubovala demokratizace školy, princip sdílení, kooperativní formy práce. Škola vytváří podmínky pro 
spoluúčast rodičů a dětí na jejím rozvoji (např. školní parlament dětí, různé neformální akce a aktivity, kam jsou 
rodiče zváni nebo jsou partery těchto aktivit).  
 
Distanční výuka a její důsledky 
 
Školní rok 2019/2020 byl výrazně poznamenán pandemií COVID-19, která pro řadu měsíců ve druhém pololetí 
postavila školy v ČR před zcela novou situaci, kdy nebylo možno opřít se o žádnou zkušenost – distanční 
vzdělávání, způsob práce, na který nepřipravuje vysokoškolské prostředí, ba nejsou ani distančně řízené základní 
školy, kde by bylo možno čerpat jakoukoli zkušenost. Přesto bylo zapotřebí navázat se žáky, kteří zůstali doma, 
smysluplné spojení. Mapovali jsme jak technické možnosti jednotlivých pedagogů, tak i jednotlivých žáků; 
následně pro většinu zahájili on-line vysílání (Microsoft Teams a další prostředí).  
V přípravném týdnu letošního školního roku jsme zahájili proces sjednocení prostředí pro vysílání a interně 
proškolili jednotlivé vyučující. Všichni žáci školy obdrželi přístupy do MT a v průběhu září 2020 je školní 
koordinátor ICT proškolil ohledně využívání a možností pro případ nutnosti dalšího distančního vzdělávání. Již 
v průběhu září byly 3 třídy naší školy v karanténě po dobu 10 dnů.  
Jednotlivé ročníky v průběhu září 2020 prošli testováním, jehož cílem bylo zmapovat míru znalostí a dovedností 
žáků po distanční výuce v minulém pololetí; v souvislosti s tím byly upraveny roční tematické plány všech 
naukových předmětů, tak aby v nich byl prostor pro docvičení potřebného učiva. Důraz v procvičení je na všech 
ročnících a zejména ročníku devátém v souvislosti s přijímačkami na střední školy. Aktuálně v době, kdy není na 
druhém stupni umožněn tělocvik, připravují do výuky namísto TV jednotliví vyučující opakovací lekce z ČJ, M a 
AJ. 
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II. Přehled oborů vzdělávání - Školní vzdělávací programy 
 
Vzdělávací program základní škola 79-01-C/01 
Školní vzdělávací program „Krok za krokem“, účinnost od 1. 9. 2010, č. j. 234/ZŠ/2010 
 
 
Ostatní vzdělávací programy 
Školní vzdělávací program pro předškolní vzdělávání v přípravné třídě, účinnost od 1. 9. 2010 
Školní vzdělávací program pro zájmové vzdělávání ve školním klubu, účinnost od 1. 9. 2010 
Školní vzdělávací program školní družiny, účinnost od 1. 9. 2010 

 
Charakteristika školního vzdělávacího programu 

 
Škola podporuje moderní přístupy k vyučování žáků;  vedle frontální výuky se soustředí na rozvíjení 
kooperativních dovedností žáků, činnostní charakter vyučování a prožitkové aktivity. Děti na prvním stupni často 
pracují v centrech aktivit. Komplexněji pojímané vzdělávání se nesoustředí pouze na encyklopedické poznatky. 
Je zachována klasická struktura vyučovacích předmětů; hodnocení výsledků žáků známkou je doplňováno 
sebehodnocením žáka, případně i rodičovskou reflexí, individuálně je nabízeno a využíváno slovní hodnocení. 
Širší formy slovního hodnocení jsou blízké stylu výuky a mají velkou vypovídací hodnotu; budeme usilovat o to, 
je více prosazovat i mezi rodiči, zejména na prvním stupni. Individuální přístup k žákům je např. na druhém stupni 
zdůrazněn tzv. Oborovými dny. 
 
Program školy se zaměřuje na témata v souladu ekologií a zdravým životním stylem. V souladu se školním 
programem a projektem Patriot vytváří škola pozitivní vztah k místu, odkud žáci pochází, kde žijí. Jsme realizátoři 
projektu Zázraky přírody Říčanska, kterého se účastní i okolní školy. Dalším velkým tématem školy je jazyková 
příprava žáků, angličtinu již vyučujeme od první třídy, od šesté třídy přibývá vedle anglického jazyka také 
konverzace v angličtině jako samostatný předmět, vždy jednu třídu koncipujeme s prohloubením znalostí 
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v angličtině. Jako druhý cizí jazyk je od sedmé třídy jazyk německý; o nabídku ruského jazyka a posléze 
francouzského jazyka byl minimální zájem, přesto bychom do budoucna tuto nabídku více rozšířili a obohatili tak 
školní vzdělávací program. 
 
Do programu školy významněji zasáhla inkluze. Ve škole je individuálně podpořeno na 100 žáků, ve třídách pracují 
asistenti pedagoga, v současné době jich ve škole máme 5. Školní poradenské pracoviště jsme museli rozšířit. 
Pracují v něm vedle metodika prevence a školního psychologa nyní dva výchovní poradci a kariérní poradkyně.  
 

 
 
Ostatní součásti základní školy 
 
Přípravná třída pro děti v posledním roce před zahájením povinné školní docházky, které jsou sociálně 
znevýhodněny, a u kterých je předpoklad, že zařazení do přípravné třídy vyrovná jejich vývoj. V toto školním roce 
nebyla otevřena. Vzhledem ke stále přibývajícímu počtu žáků a prostorovým možnostem nebude možno 
přípravnou třídu nabízet. 
 

Školní družina organizuje bohatý program pro žáky a aktivity pro ostatní žáky školy a veřejnost. Pro školní rok 
2019 – 2020 nebylo ještě dosaženo kapacity na 300 žáků, které zůstává nadále.  

 

Školní klub vede žáky k tomu, jak smysluplně využívat volný čas. Stále jsou zájemci o jeho program žáci do pátého 
ročníku, rovněž v menšině starší žáci; pod školním klubem nabízíme specifický program zaměřený na podporu 
rozvoje nadání žáků (např. deskové hry, hudební aktivity apod.). Vedle tohoto klubu realizujeme neformální 
projekt Klub zvídavých žáků, který nabídl žákům desítku aktivit napříč předměty a mimo hlavní proud vzdělávání 
(Praktická animace, Pohledy do vesmíru apod.). Pro školní rok 2019/2020 realizován v podobném duchu 
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Čtenářský klub, pod jehož hlavičkou jsou nabízeny různé literární soutěže. Provoz školy a tím i těchto projektů 
ve druhém pololetí přerušil COVID – 19. 

 

Školní jídelna Školní jídelna není součástí základní školy, provozuje ji soukromá organizace. Provoz převzala od 
září 2018 firma Arter. Jídelna nabízí výběr ze tří hlavních jídel, dále pitný režim, saláty, ovoce, ale také svačinový 
prodej. Součástí je objednávkový systém, který umožňuje výběr a objednávku jídel vč. svačinek přes internet. 

 

Pedagogicko-psychologická poradna zajišťuje pro žáky a jejich zákonné zástupce informační, diagnostickou, 
poradenskou a metodickou činnost, poskytuje odborné speciálně pedagogické a pedagogicko-psychologické 
služby, preventivně výchovnou péči. Na škole funguje odborné pracoviště Středočeského kraje.  

 

Školní poradenské pracoviště se věnuje žákům se speciálními vzdělávacími potřebami vč. žáků nadaných, 
prevenci patologických jevů, péči o žáky se vzdělávacími nebo výchovnými problémy a zaměření žáků na další 
studium nebo výběr povolání. 

 

 

 
 

III. Rámcový popis personálního zabezpečení školy 
 
Pedagogičtí pracovníci jsou vybíráni pomocí výběrových řízení, pracovních pohovorů a referencí. Vedení školy 
usiluje o stabilizaci vzdělaného pedagogického týmu. Ve školním roce 2017-2018 se počet kvalifikovaných učitelů 
zvýšil na 85% (ostatní řádně studují), vyšší počet oddělení ŠD naopak přinesl s sebou pokles vychovatelek 
s patřičným vzděláním. 
 
 

Pedagogičtí Školní rok fyzicky přepočtení kvalifikovaní bez odborné 
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pracovníci 
 

kvalifikace 

 

ZŠ  
 

2019/2020 39 34,9 37 2 studující 

Školní družina a 
školní klub 

2019/2020 10 8,55 8 2 studující 

 
 
Tabulka nadále poukazuje na určité procento studujících zaměstnanců. Letos další učitelé zakončili studium 
státnicemi. Studium ke zvyšování kvalifikace absolvují aktuálně 4 učitelé, studium pro rozšíření kvalifikace dále 3 
učitelé. Studium asistenta pedagoga realizují 2 asistenti. Studium B – vychovatel realizují 3 vychovatelky. 
 
Počet nepedagogických pracovníků:7. 
 
Provoz školy se vcelku konsoliduje, nyní ve škole není nikdo, kdo by neměl dokončené vzdělání, případně 
nestudoval. Výjimku tvoří pro školní rok 2019/2020 jsou vyučující, kteří však mají rozsáhlejší praxi a garantují 
zahájení studia. Snahy Města Říčany podpořit situaci nedostatku pedagogů určitými benefity zatím nové tváře 
příliš neoslovují, problematická se jeví nemožnost získat od zaměstnavatele byt. 
 
Učitelé stále na sobě pracují, odborně rostou a nerezignují na své vize. Potřebují mít šanci prokázat své 

schopnosti, prožívat pozitivní atmosféru, spojit své perspektivy s perspektivami školy, pracovat v tvůrčím 

prostředí a za svou práci mít odpovídající ohodnocení. Řada kolegů je zapojena do různých projektů, které 

propojují školu s dalšími institucemi a výrazně ji obsahově obohacují. Škola se v oblasti dalšího vzdělávání 

soustředí na témata ICT, inkluze, badatelsky orientované vyučování, odborný mentoring. Tato témata jsou 

podpořena různými grantovými výzvami a realizována postupně.  

 

IV. Zápis k povinné školní docházce a následné přijetí žáků do školy 
 
Zápis do první třídy 
 

 U zápisu Přijatí Nepřijatí Udělen odklad Počet tříd 
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celkem 
 

 
 
 

Stav k 1. 9. 2020 92 73 
 

2 žáků 
nenastoupili 

1 16 3 

 
 
 
 
Počty žáků  

 
Ročník přípravná 

třída 

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 

2019/2020 

Aktuální 

počty žáků 
 
 
 
 

0 73 70 78 75 79 65 68 45 60 

 
 
 
 
 
 
 

V. Údaje o výsledcích vzdělávání  

Plnění povinné 
školní docházky 

 

Celkem žáků Prospělo 
s vyznamenáním* 

Prospělo Neprospělo 

2019/2020 

 

 

613 
 

450 
 

163 
 

0 
 

 

*) Prospěch s vyznamenáním je v rámci školy zajímavým údajem, avšak při širším posuzování jej nelze 

upřednostňovat, neboť každá škola může mít odlišný počet vyučovacích předmětů a tudíž i výpočet vedoucí 

k vyznamenání bude různý. Nicméně tento školní rok byl velmi specifický v souvislosti s distanční výukou – 

velké množství žáků si dokázalo díky odevzdaným úkolům vylepšit své hodnocení. 

Ve školním roce 2019/2020 školu opustili po deváté třídě další absolventi. Téměř všichni se dostali tam, kam se 

hlásili. Naprostá většina nastoupila na střední školy, odborná učiliště jsou zastoupena ve výrazné menšině. 

VI. Prevence sociálně patologických jevů 

Vychází z preventivního programu školy, který je aktuálně dle potřeby v některých třídách prohlubován 

V oblasti práce se žáky jde zejména o: 
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 předcházení sociálně-patologických jevů 

 poradenství zákonným zástupcům, individuální konzultace 
 poskytování informací žákům a zákonným zástupcům o dopadech sociálně patologických jevů 

 spolupráci s rodiči žáků, u nichž došlo k projevům sociálně patologických jevů 

 odkazuje na instituce, které mohou poskytnout odbornou pomoc, spolupráci, poradenství 

 
Ve spolupráci s vedením školy zajišťujeme: 

 monitoring případných sociálně patologických jevů 
 péči o žáky ohrožené sociálně patologickými jevy 

 metodickou pomoc pedagogickým pracovníkům školy v oblasti sociálně-patologických jevů 

 předávání informací z oblasti sociálně patologických jevů pedagogickým pracovníkům školy. 

 
V součinnosti s třídními učiteli pověřený učitel: 

 pečuje o problémové žáky (neomluvená absence, šikana, alkohol, kouření, drogy apod.) 

 zajišťuje konzultace 

 metodicky pomáhá při práci s problémovými žáky 

 spolupracuje i s rodiči  
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VII. Další vzdělávání pedagogických pracovníků 

 
Pro školní rok 2019/2020  jsme zaměřili plán a realizaci vzdělávání k těmto tématům: 

 ICT gramotnost 

 Podpora žákům se speciálně vzdělávacími potřebami 

 Badatelsky orientovaná výuka 

 Oborový mentoring 

 BOZP 

 

 
 

 

VIII. Aktivity školy 

Přehled realizovaných aktivit, které mají potenciál spoluvytvářet tradice školy: 

Průběžné: školní časopis 

Září 
Svatováclavské slavnosti – jednotlivé třídy 
Adaptace 6. ročníku 

Říjen 
Halloween 
Discohrátky – školní družina 
Puzzliáda – školní družina 
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Drakiáda – školní družina 
Dopravní výchova 
Lampionový průvod 
Projekt Zvídaví žáci 
Slavnosti podzimu - tvůrčí dílny – školní družina 

Listopad 
Sběr papíru, hliníku a baterií  
Čtenářský klub 
Dopravní výchova 
Bruslení 
Sportovní turnaj - košíková a vybíjená – projekt Patriot 
Výtvarná soutěž – projekt Patriot 
Projekt Zvídaví žáci 
 
 
Prosinec 
Adventní dílny – školní družina 
Čertovská škola 
Bruslení 
Rozsvícení vánočního stromu Vánoční jarmark – spolu se školní družinou 
Vánoční zpívání Na Fialce 
Vánoční laťka 
Den otevřených dveří  
Projekt Zvídaví žáci – Vánoční šachový turnaj 

  

Leden 
Pěvecká soutěž – projekt Patriot 
Turnaj v přehazované – projekt Patriot 
Turnaj v kopané – projekt Patriot 
Aktivity čtenářského klubu 
Projekt Zvídaví žáci 
Bruslení 

Únor 
Karnevalový rej – školní družina 
Čtenářský klub  
Projekt Zvídaví žáci 
Bruslení 

Březen – květen 

Distanční výuka 
 

Červen 
Postupný návrat části žáků do prostředí běžné výuky. 
 

Žákovský parlament 

Členy žákovského zastupitelstva byli žáky 4. – 9. tříd zvoleni tito žáci: Petr Burda, Adam Hladík, Hugo Bernard, 

Matyáš Maňas, Tomáš Bečvář. Žáky vede pan učitel Jánoš (pověřen správou zastupitelstva). Scházejí se se členy 

za ostatní školy, spolurozhodují o některých aktivitách realizovaných Městem Říčany; v rámci školy rovněž 

aktivně vstupují do činností školy a navrhují vedení školy zpestření života žáků. 
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IX. Údaje o výsledcích inspekční činnosti provedené Českou školní inspekcí 
          V tomto školním roce proběhla ve škole komplexní inspekční činnost ČŠI (20. – 23. leden 2020) 

Závěry inspekce z předchozího období jsou důležité pro reflexi školy – stručný výtah inspekční zprávy Čj.ČŠIS-
24/20-S: 
 
Hodnocení podmínek vzdělávání: 

- Plány vedení školy se soustřeďují na soustavné zlepšování kvality vzdělávání. 
- Vedení školy má účelně rozdělené kompetence a motivuje učitele k sebereflexi i kognitivní spolupráci. 
-  Vedení školy monitoruje kvalitu pedagogického procesu. 
- Pedagogický sbor je stabilní. 
- Činnost školního poradenského pracoviště vhodně zajišťují dva výchovní poradci. 

Hodnocení průběhu vzdělávání 
- Na prvním stupni byly metody výrazně pestřeji zastoupeny. 
- Na druhém stupni převažovala frontální výuka; účinnou formou zde byly např. vlastní prezentace žáků. 

Vyučující prostřednictvím pohybových a relaxačních činností vhodně udržovali pozornost žáků. 
- Ojediněle bylo uplatněno formativní hodnocení žáků. 
- Průběh vzdělávání ve školní družině byl založen na pestré a hravé činnosti. 

Hodnocení výsledků vzdělávání: 
- Výsledky vzdělávání škola pravidelně sleduje a vyhodnocuje. 
- Žáci dosahují ve vzdělávání celkově dobrých výsledků. 
- Zlepšování výsledků žáků napomáhá dělení na menší skupiny. 
- Žákům se speciálními vzdělávacími potřebami jsou poskytována podpůrná opatření v souladu s ŠPZ. 
- Porušení školního řádu jsou neprodleně řešena. 
- Pozitivem je realizace environmentálních činností. 

Závěry  
a) Vývoj školy 
- Výrazné zlepšení odborné kvalifikovanosti pedagogů i materiálních podmínek školy. 
- Zvýšené zapojení školy do projektů. 
- Zvýšená informovanost zákonných zástupců. 
- Přetrvává nízká míra individualizace a diferenciace učiva. 
b) Silné stránky 
- Spolupráce s vnějšími partnery 
- Projekty (výuka jazyků a ICT) 
- Preventivní opatření k eliminaci rizikového chování 
c) Slabé stránky a příležitosti ke zlepšení 
- Diferenciace a individualizace výuky 
- Sebehodnocení žáků 
d) Příklady inspirativní praxe 
- Žákovské zastupitelstvo 
 
 
 

X. Údaje o přijetí žáků na střední školy po 9. ročníku 
 

Počet žáků Střední škola / Střední odborné učiliště 

4 Gymnázium 

9 SŠ průmyslová 

12 SŠ ekonomická 

4 SŠ informačních technologií 

5 SŠ umělecko-průmyslová 

1 Waldorfské lyceum 

3 SŠ zemědělská 

3 SŠ automobilní 
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3 SŠ Elektro-technická 

2 SŠ zdravotnická 

5 SŠ ICT 

1 SŠ pedagogická 

5 SŠ gastronomická 

3 SOU kadeřnice 

 
 

 

 
XI. Základní údaje o hospodaření školy 

 

ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ ZA ROK 2019 

Náklady hrazené ze státního rozpočtu 34282781 

521 
Mzdové prostředky, OON 24863272 

Náhrady za DPN 138689 

524 Odvody pojistného na soc. a zdrav. poj. 8451297 

525 Zákonné pojištění prac. úrazů 104726 

527 Příděly do fondu kulturních a sociálních potřeb 473812 

501, 558 učebnice, učební pomůcky 153440 

512  cestovné 0 

518 školení, semináře 97545 

Náklady hrazené z rozpočtu zřizovatele                                 5786253 

    Spotřeba materiálu 826458 

501 10 Nákup PHM 8983 

  12,13 Učebnice, učební pomůcky 168505 

  14 Materiál na opravy 71839 

  15 Odborné publikace, tisk, časopisy 7925 

  16 Čistící prostředky 112678 

  17 Kancelářský materiál 100291 

  19 Materiál ostatní 42760 
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  20 Pracovní oděvy 425 

  21 Materiál - projekt Patriot 25420 

558 10,11,21 Nákup DDM 131995 

  

502  Spotřeba energie 1335989 

  10 Spotřeba el. energie 517232 

  20 Spotřeba vody 218844 

  30 Spotřeba plynu 599913 

  

511  Oprava a udržování 423516 

  41 Opravy a udržování 423516 

  34 Malování  

  

512 10 Cestovné         21979                  

  

513 0 Náklady na reprezentaci 4516 

  

518  Služby 1409247 

  01 Bankovní poplatky 22540 

  
10 Úklidové služby dodavatelské 

0 

 

  11 Poštovné 7666 

  13 Telefonní poplatky 20597 

  14 Závodní stravování 41912 

  15 Vložné na semináře a školení 25507 

  17 Odborné služby (právní, konzultace, porad.) 23796 

  18 Ostatní služby 57131 

  19 Zpracování účetnictví a mezd 295885 

  20 Revize, PO, BOZP 241661 
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  21 Svoz odpadu 24912 

  23 Tisk plakátů, propagace 0 

  24 Deratizace, desinfekce 0 

  25 Protidrogová prevence 30000 

  26 Náklady na plavání 197680 

  28 Zahradnické služby 0 

  29 Servis výtahů 25965 

  32 Správa internetových stránek 15000 

  33 Dozor nad provozem plyn.kotelny 16950 

  34 Servis ústředny 42081 

  35 Provoz požární signalizace 100176 

  36 Řemesl.dílny,Edison,bruslení - účelové prostředky 219788 

  

  Mzdové náklady 1654751 

521 20 Mzdové náklady - OON 1247006 

524 10,20 Zákonné pojištění 399345 

527 10 Příděl do FKSP 8400 

  

  Ostatní náklady z činnosti 104834 

538  Daně a poplatky, ZTP 0 

569  pojištění 104834 

                                                                

551 10 Odpisy dlouhodobého majetku 0 

  

Výdaje hrazené z fondů organizace  

521  Mzdové nákady 0 

  

Výnosy 40131144 

602   Výnosy z prodeje služeb 1225833 
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  20 Výnosy ze školného - družina, ŠK, engl. club 750100 

  01 Tržby z prodeje ostatních služeb 475733 

603  Výnosy z pronájmu 173355 

644  Výnosy z prodeje materiálu 0 

662  Úroky na bankovních účtech 1467 

648  Čerpání fondu odměn  

649  Ostatní výnosy z činnosti  57744 

672  Příspěvky a dotace na provoz 38671278 

   Dotace ze státního rozpočtu 34282781 

   Provozní dotace od zřizovatele 4173497 

   Příspěvek na plavání 185000 

   Účelová dotace Patriot 
30000 

 

    

Zhodnocení výsledku hospodaření 

V roce 2019 hospodařila škola s finančními prostředky z dotace MŠMT na úhradu přímých výdajů v celkové výši 

34282781,-Kč, s prostředky z provozní dotace od zřizovatele v celkové výši 4173497,-Kč a z výnosů z prodeje 

služeb, materiálu, ze školného a pronájmu v celkové výši1458399-Kč. Výsledkem hospodaření ve sledovaném 

období je zlepšený hospodářský výsledek ve výši  57426.,-Kč. 

Hospodaření školy probíhalo v souladu s plánovaným rozpočtem a obešlo se bez mimořádných dotací. 

Zdůvodnění zlepšeného hospodářského výsledku 

Zisk ve výši …57426,18-Kč tvoří: 

Zisk ve výši …57426,18 Kč,-Kč byl na základě schválení zřizovatele rozdělen do příslušných fondů organizace 

následujícím způsobem:  

 57.426,18,-Kč do rezervního fondu. 

V průběhu roku nebyly placené žádné sankce a k 31. 12. 2019 nejsou evidovány žádné významné smluvní 

pohledávky a závazky a ani pohledávky a závazky po lhůtě splatnosti. 

  

XII. Údaje o zapojení školy do rozvojových a mezinárodních programů 
 
Ve školním roce 2019/2020 byla škola zapojena do rozvojových a mezinárodních programů  

 tzv. „šablony“ MŠMT  

 projekt EDISON 

 
XIII. Údaje o zapojení školy do dalšího vzdělávání v rámci celoživotního učení 
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Ve školním roce 2019/2020 

 DVPP: školení ICT 

 DVPP: školení BOZP 

 DVPP: individuální programy – školní družina 
 
 

XIV. Údaje o předložených a školou realizovaných projektech financovaných z cizích 
zdrojů 

 
Ve školním roce 2019/2020 škola realizovala následující projekty: 

 Přírodovědná učebna (IROP) 

 

XV. Údaje o spolupráci s odborovou organizací  

Ve škole není založena odborová organizace. 

 

XVI. Údaje o spolupráci s dalšími partnery při plnění úkolů ve vzdělávání 

 PPP Středočeského kraje – pobočka Říčany 

 UJEP – statut Spolupracující školy 

 

XVII. Výroční zpráva o poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb. o svobodném 

přístupu k informacím 

a) počet podaných žádostí o informace 

Od 01. 09. 2019 do 31. 12. 2019,   

od 01. 01. 2020 do 30. 06. 2020 

nebyla přijata žádost o informace ve smyslu zákona. 

b) počet podaných rozkladů proti rozhodnutí a neposkytnutí informace 

Žádné. 

c) počet rozsudků soudu, kterým došlo k přezkoumání rozhodnutí o neposkytnutí 

informace  

Žádné. 

d) výsledky řízení o sankcích za nedodržování tohoto zákona  

Žádné.  

 

Číslo jednací:  
Výroční zprávu projednala a schválila pedagogická rada dne 25. 8.2020 
Výroční zprávu projednala a schválila Školská rada při ZŠ u Říčanského lesa dne 14. 10. 2020 
 

Mgr. Dalibor Dudek, ředitel školy 
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Příloha výroční zprávy 2019 – 2020 

Průřez aktivitami školy 

Ohlédnutí za koncem uplynulého roku – slavnosti učení 

Předposlední školní den jsme odcházející deváťáky proměnili v učitelský sbor a zahradu 

obklopující Olivovu léčebnu ve školu v přírodě. Deváťáci zúročili své znalosti a dovednosti 

z absolventských prací nebo přišli s jinými zajímavými tématy pro svá stanoviště. Žáci nižších ročníků si 

tak mohli vyzkoušet mnoho zajímavých činností – zapojovali el. obvody, určovali dobu rozložitelnosti 

odpadů, přiřazovali vlajky ke státům, vyzkoušeli si airsoft, počítali množství cukru v nápojích a 

potravinách, hádali původ mincí, určovali ne/jedovaté rostliny a zvířata, zkoušeli kaligrafii atd. 

Děkujeme třídním učitelům V. Černému a V. Vytiskovi za organizaci a vedení léčebny za možnost využít 

jejich krásnou zahradu. 

                     Zuzana Pokorná 
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Týdny mediálního vzdělávání 

Naše škola se i letos zúčastnila programu Týdny mediálního vzdělávání. Letos k nám v rámci projektu 

zamířil dokumentarista Tomáš Bojar, člověk, jenž autorsky stojí za známými dokumenty Česká 

republika, Dva nula, FC Roma nebo Mimořádná zpráva. A právě poslední zmíněný dokument, který je 

zaměřen na porovnání mediálního světa televize a novin, jsme si den před besedou promítli a společně 

k němu vytvořili několik aktivit. Žáci si udělali představu, jak práce v mediích vypadá, jak se liší od jejich 

představ a jaké jsou rozdíly mezi tvorbou novinového a televizního sdělení. Beseda s velmi ochotným 

filmařem probíhala ve velice přátelské atmosféře, žáci pokládali velice dobré a chytré dotazy, které pan 

Bojar ocenil a velmi ochotně na ně odpověděl. 

              Vojtěch Vytiska 
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ENGLISH CLUB 

Ve šk. roce 2019-2020 navštěvovalo English Club celkem 90 dětí v pěti úrovních pod vedením pěti 

vyučujících – Movers (p. uč. McFadyen), Flyers (p. uč. Vegricht), KET (p. uč. Uriková), PET (p.uč. 

Pokorná), FCE (p. uč. Weiglhofer). K jazykovým zkouškám se přihlásilo deset žáků.  

                                         Zuzana Pokorná 
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TĚLOCVIK NA KOLOBĚŽKÁCH 

Před prázdninami proběhla v několika třídách ZŠ u Říčanského lesa výuka jízdy a koloběžkách pod 

vedením koloběžkového závodníka a atletického trenéra Zdeňka Hercika. Zdeněk zajistil koloběžky pro 

všechny děti ve třídě, takže se všichni aktivně zapojili. Děti se seznámily s pravidly bezpečné a zdravé 

jízdy, dozvěděly se o důležité zásadě střídání odrazové nohy při jízdě i v zatáčkách. Na závěr 

dvouhodinovky si všichni vyzkoušeli štafetový závod. Výsledky každé třídy pak Zdeněk porovnal 

s výsledky tříd z jiných škol, což bylo pro děti zajímavým překvapením. Všichni si program chválili a 

ohodnotili ho školním známkováním na jedničku. Děkujeme Zdeňkovi Hercikovi za zábavný, poučný a 

užitečný program a těšíme se na případné pokračování.                      Daniela Kótka 

 

 

 

 

 

 

 

 



22 
 

ADAPTAČNÍ KURZ 6. ROČNÍKU 

Ve středu 4. září jsme se sešli na nádraží v Říčanech. 6. A a 6. C nám ujeli dřívějším vlakem, náš vlak se 

opozdil a tak jsme nestihli vlak do Kamenice u Humpolce. Zpozdili jsme se o dvě hodiny. Do tábora jsme 

museli ujít ještě kilometr pěšky. Většina měla věci ve velkém batohu, takže se nám to lépe neslo. Spali 

jsme ve stanech s podsadou. Jídelna byla venkovní. Vařili moc dobře. Okolí bylo moc hezké. Nejprve 

jsme šli do lesa hrát seznamovací hry. Pak jsme měli večeři. Ve stanu jsem spala s kamarádkou. Ve 

čtvrtek jsme měli ranní rozcvičku. Dopoledne i odpoledne jsme hráli hry. Večer jsme šli bojovku. 

Bojovka byla super! Adaptační kurz jsem si moc užila a jsem ráda, že jsem mohla blíž poznat svoje 

spolužáky. 

                   Eva Krejzová, 6. B 
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CAMBRIDGE ZKOUŠKY 

Blahopřejeme všem žákům, kteří skládali Cambridge zkoušky. Všichni byli úspěšní a někteří dokonce 

„with merit“. Jmenovitě: Adam Urík, Kateřina Fikesová, Marie Chmelíková, Matěj Pačes, Viktor 

Sommer, Albert Menčl, Jakub Michovský, Nela Vašíčková, Matěj Třeštík. Jedna žákyně bohužel 

onemocněla. 
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TEMATICKÝ DEN – DEN ČESKÉ STÁTNOSTI 

 

Také letos si během tematických a projektových dnů připomínáme významné události, které formovaly 

náš národ. V září jsme se věnovali sv. Václavovi a jeho odkazu. Od malování a povídání si o 

svatováclavské koruně, čtení a analýzy svatováclavské legendy, kreslení komiksu, zpěvu a překladu 

písně Good king Wenceslas, poslechu Svatováclavského chorálu, dramatizace pověsti o sv. Václavovi, 

prací se středověkým textem, iluminací a iniciálami, vysvětlení vlivu církve na legendu, exkurzu na 

Václavské náměstí k soše sv. Václava a dalších patronů naší země k porovnání nových poznatků k osobě 

sv. Václava. Děkujeme všem zapojeným učitelům za přípravu tematického dne. 

                     Zuzana Pokorná 
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KZŽ – Národní divadlo 

23. října Klub zvídavého žáka zamířil do Národního divadla, kde nás čekalo úžasné zpracování Erbenovy 

Kytice. Kromě toho jsme věnovali čas budově ND zvenčí; za pomoci pracovních listů jsme hledali 

výtvarné a architektonické ozdobné prvky na zdech Zlaté kapličky. Při cestě zpátky jsme se všichni 

svorně shodli, že počasí nám přálo, a že jsme i příjemným způsobem oslavili Den vzniku naší republiky. 

M. McFadyen, J. Beranová 
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K VÝROČÍ 17. LISTOPADU – VÝSTUPY Z PROJEKTU 

ŠEDÁ V ŠEDÉ 

Rozhovor s Annou Janskou a Eliškou Černou 

 

Anna Janská a Eliška Černá působí v Deníku N. Obě se věnovaly ve svých textech obdobím tzv. 

Normalizace, tedy naší historii od roku 1969 do roku 1989. Jedna se narodila roku 1989 a 

zažila Sametovou revoluci v kočárku, druhá je o rok mladší. Je zajímavé, jak lidé, kteří 

vyrůstali ve svobodě, vnímají časy, kdy vládli komunisté. 

Zabýváte se obdobím normalizace, jak takové době rozumět? 

Zkusíme odpovědět otázkou – co podle vás znamená slovo normalizace? 

No, když je něco normální nebo se do normálního upravuje? Ale jak to chápat, proč se 

věnovat něčemu normálnímu? 

Právě, že to bylo normální jen z pohledu těch, kdo vládli, tedy komunistů. Otázka je, co pro 

ně bylo normální. Zkusíme si to zahrát, souhlasíte? 

Tak dobře… 

Máte ve třídě někdo dobrého kamaráda nebo kamarádku? 

Máme, ale co s tím… 

Jste v deváté třídě a to už asi tušíte, jakou střední školu si vybrat… 

Ano, ale to je přeci normální… 

Vidíte, a teď jsme u toho slova. Pojďme si to zahrát. Já budu příslušník státní tajné policie a 

vy zůstanete žáky. Teď se obrátím na jednoho z vás a pozvu jej do kavárny; asi žádný velký 

problém, že? Jenže v té kavárně na vás spustím: hele, my dobře víme, že rodiče tvojí 

kamarádky vedou divné řeči proti komunistům a kamarádka poslouchá zakázaný rozhlas…že 

je to pravda?...Co odpovíte? 

No, velkou kamarádku přeci nezradím… 

Aha, to je pochopitelné a správné; tak se na to pojďme podívat dál…My stejně víme, že to tak 

je, nechceme po tobě přeci nic jiného, než pravdu! Hele a ty chceš teď začít studovat na 

střední škole, že? Jenže když s námi nebudeš spolupracovat, proč bychom ti měli umožnit 

studovat? A bratra máš na vysoké škole, mysli na něj, to bychom museli zařídit, aby jeho 

studium neplatilo. Jak se rozhodneš? 

To se přeci nesmí. To není fér… 

Ale my můžeme všechno, tomu věř. Táta s mámou přijdou o práci, to přeci nechceš? Uvědom 

si svoji zodpovědnost! 

Teda, to je děsný, snadno se řekne, že nezradím, ale tohle je vážná situace. A co 

kdybychom se rozhodli utéct za hranice? 

Vidíte, jediný rozhovor, a jak se „obrátil váš život“. A mimochodem, pokud by se vám 

povedlo utéct, pořád tady zůstávali vaši příbuzní, kteří od toho okamžiku „měli škraloup“ 

také. Tak to je ta normalizace v praxi komunistů: vyvolat v lidech strach, nedat jim možnost 

veřejně říci, co si myslí, nepustit je za hranice do svobodného světa; lidem nezbývalo, než 

stát frontu na banány nebo toaletní papír. Dnes můžete od některých l slýchat, že se dřív žilo 

lépe…Ale je to, co jsme si zahráli, lepší než to, co prožíváte nyní? 
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JAK SE ŽILO ZA TOTALITY 

Rozhovor s Miloslavem Korbelíkem 

 

Pan Korbelík navštívil žáky devátého ročníku a vyprávěl si s nimi o dobách minulých. Miloslav 

Korbelík je překladatelem z němčiny. Aktuálně se věnuje překladům dopisů filosofa Jana 

Patočky, které psával svým německým kolegům.  

Žil jste v době, kdy by Vaše překlady nemohly knižně vycházet a už vůbec ne texty Jana 

Patočky. Jak na tu dobu vzpomínáte? 

V sedmdesátých letech jsem byl krátce studentem vysoké školy. Přijali mne ke studiu 

filosofie, jenže v té době to žádná filosofie nebyla. Učili jsme se marxismus – leninismus, tedy 

učení, které prosazovalo třídní boj a vlastně říkalo, že kdo je komunista, je lepší, než ti 

ostatní. Mnoho profesorů muselo svá místa na škole opustit, a tak jsem odešel i já, nechtěl 

jsem se na takovém divném vzdělání podílet. 

Co to pro vás znamenalo, že jsou komunisti lepší? Jak to chápat? 

Inu, kdo měl jiný názor a rozhodl se jej veřejně říci, velmi pravděpodobně byl vyhozen 

z práce a mnozí byli i zavíráni. Zavřeli se hranice, cestovat mohli jenom vyvolení. 

Dalo se vůbec nějak reagovat? 

Byla skupina lidí, kteří se rozhodli bránit hodnoty svobody slova a projevu, vždyť stačilo, aby 

měl někdo dlouhé vlasy nebo hrál neschválenou hudbu a už měl problémy…Spojili se a 

podepsali dokument, známý jako Charta 77. Svůj podpis jsem připojil spolu s bratrem hned 

v březnu roku 1977. Samozřejmě jsme věděli, že budeme mít těžký život, ale věřili jsme, že je 

potřebné to učinit. Prvními mluvčími Charty byli profesor Patočka, který měl velký okruh 

známých po celém světě; Jiří Hájek, který byl dříve ve významné pozici komunistické moci, 

ale byl komunisty pro své svobodomyslné názory odstaven; třetím mluvčím byl Václav Havel. 

Můj úkol byl skrýt rozsáhlý archiv profesora Patočky, který by komunistická tajná policie po 

jeho smrti zlikvidovala. 

Jak pan Patočka zemřel? 

Státní policie jej podrobila řadě dlouhých výslechů. Po jednom takovém výslechu jej nalezl na 

chodbě před výslechovou místností v bezvědomí jeho syn. Krátce na to Patočka zemřel. 

A co Váš život? 

V dalších letech jsem se snažil pomáhat šířit svobodné myšlenky. Státní bezpečnost hledala 

slabé místo každého z nás. Jaké bylo to mé? Měl jsem do péče svěřenou dceru a během 

výslechů jsem slýchal: Korbelíku, jako odpůrce režimu nevychováváš ze svého dítěte řádného 

občana, proto ti ji budeme muset odebrat. 

To musí být pro rodiče strašná situace… 

Daniela byla ještě malá, když jsem se rozhodl zmizet s ní za hranicemi. Za poněkud 

dramatických okolností jsme se v roce 1988 ocitli ve Vídni, tedy ve svobodném západním 

území. Sám bych to vydržel, ale přijít o dítě… 

Co říkáte současnosti? 

Když jsem se mohl v roce 1990 vrátit s dcerou domů, zažívali jsme obrovskou radost. 

Komunisté se vzdali moci, to bylo důležité, vždyť v padesátých letech popravovali za odlišný 
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názor a v dalších desetiletích za něj posílali lidi do vězení. Jsem rád, že v také době nemusí 

Daniela vyrůstat; ale narůstající vliv komunistů mě znepokojuje. Nenechme si nikdy vzít 

svobodu; je snadné o ni přijít a těžké ji vrátit zpátky. 

 

NÁRODNÍ TŘÍDA 17. LISTOPADU 1989 

Rozhovor s fotografem Janem Šilpochem 

 
 Jan Šilpoch byl 17. listopadu 1989 na Národní třídě spolu se studenty. Jako fotograf 

legendárního týdeníku Mladý svět pobýval denně v ulicích Prahy a přinášel fotoreportáže 
z každého dne Sametové revoluce nejen v Praze. K 30. výročí Sametové revoluce připravil 
knihu fotografií, která zaznamenává důležité okamžiky, vysokoškoláky na kolejích i dění na 
ulicích měst. Jeho kniha končí volbou prezidenta Václava Havla. V současnosti působí Jan 
Šilpoch jako hlavní fotograf časopisu Můžeš nadace Konto Bariéry. Přišel nám do školy o této 
době vyprávět… 
Věřil jste, že vláda komunistů u nás přestane? 
Vůbec ne. Myslím, že většina mojí generace si myslela, že se to nedá změnit. Ještě 17. 
listopadu jsem studenty považoval za snílky. V zemi byla sovětská armáda, lidi žili dlouho ve 
strachu z toho, že přijdou o práci, jejich děti nebudou smět studovat nebo, že budou zavřeni. 
Strach nás ovládal. 
Měl jste na demonstraci 17. listopadu strach? 
Dříve jsem se obával policie a střetu s ní, také samozřejmě o foťáky Policisté vzali do ruky 
obušky a člověku nezbylo než utíkat. Ale byl rozdíl mezi předchozími akcemi a Národní 
třídou. Tady se nás fotografů sešlo mnohem více; jako by strach něco převážilo. Lidé zamířili 
na Národní třídu, kde už stáli policisté v kordonu. Studenti si před ně sedli, zapálili svíčky a 
kladli je na zem; začali zpívat Modlitbu pro Martu. Proti nim stáli mladí policisté a byli 
nervózní. Neměl jsem tu chvíli strach, jen o nafocené filmy.  
Jaký byl zásah policie? 
Zásah vlastně začal krátce poté, co jsme jako oficiální novináři místo opustili. Už jsme jen 
z dálky zaslechli řev a praskání. V noci jsem se na místo ještě vrátil, poházené boty, oblečení 
a krev na zemi svědčily o tom, co se zde stalo. 
Kdy se dalo věřit, že se něco změní? 
Vlastně už ve chvíli, kdy se objevily transparenty s nápisy Kdo, ne-li my, kdy, ne-li teď a 
Zrušte monopol KSČ, jsem si uvědomil, že je tady generace, která nechce žádné 
kompromisy, ale jasnou změnu. Naděje na změnu sílila každým dalším dnem a každou další 
manifestací proti vládě komunistů. Už během průvodu na Národní třídu ve mně sílilo 
přesvědčení, že to nikdo nedokáže zastavit. Později byly obavy z nasazení tanků v ulicích 
nebo použití ozbrojené armády komunistů – Lidových milicí; naštěstí si na nic z toho tehdejší 
moc už netroufla. A tak celý příběh končí šťastně, volbou Václava Havla prezidentem dne 29. 
prosince 1989. 
A co dnes? 
Vidím to na svých dětech, přemýšlí jinak a nepodléhají populismu. Máme velkou naději 
v mladé generaci. Myslím, že na laciné sliby nenaletí. 
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JEDNA Z POSLEDNÍCH AKCÍ PŘED COVIDEM… 
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